
ZAPISNIK 
4. sjednice 8. saziva Upravnog vijeća Centra za regionalne aktivnosti Programa prioritetnih akcija 

Mediteranskog akcijskog plana u Splitu 
 

održane u Splitu, 1. prosinca 2023.  
 
 
Četvrta sjednica Upravnog vijeća Centra za regionalne aktivnosti Programa prioritetnih akcija (u 
nastavku: Centar) sazvana je radi usvajanja zapisnika s 3. sjednice Upravnog vijeća Centra (u nastavku: 
UV Centra), prijedloga Izmjena i dopuna Statuta Centra i radi pripreme za COP 23 u Portorožu. 
 
Sjednicu je otvorio predsjednik UV-a Centra, dr. Mario Šiljeg, u 14:00 sati. 
 
Upravno vijeće zasjedalo je u punom sastavu. Lista članova UV-a dana je u Prilogu I ovom zapisniku. 
Sjednici je nazočila i gđa Željka Škaričić, v.d. ravnateljice Centra.  
 
Utvrđeno je da postoji kvorum za glasovanje. Jednoglasno je prihvaćen slijedeći dnevni red sjednice: 
 

1. Potvrda zapisnika 3. sjednice Upravnog vijeća Centra 
2. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Centra 
3. Priprema za COP 23 u Portorožu 
4. Razno  

 
 
1. Potvrda zapisnika prethodne sjednice Upravnog vijeća  
 
Prije predmetne sjednice, članovima UV-a Centra dostavljen je zapisnik s 3. sjednice UV-a Centra. 
Predstavnica ministarstva vanjskih i europskih poslova gđa Mirta Mandić je iznijela primjedbu na 
zapisnik na stranici 5. vezano za Protokol o IUOP-u i tražila je da se naprave  izmjene.  
Predloženo je da svi članovi UV-a pošalju izmjene pisanim putem pa je zapisnik 3. sjednice UV-a Centra 
(Prilog II) skinut s dnevnog reda.  
Jednoglasno je potvrđeno da se zapisnik 3. sjednice skida sa dnevnog reda i da se stavi na dnevni red 
sljedeće sjednice radi usvajanja. 
 
  
2. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Centra 
 
Prije predmetne sjednice, članovima UV-a Centra dostavljen je prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Centra 
(Prilog III), koji je Centru nakon pridobivanja mišljenja tijela državne uprave dostavio  Samostalni sektor 
za pravne poslove Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja putem emaila predsjednika Upravnog 
vijeća, kao i mišljenje Ministarstva financija (Prilog IV), Ministarstva pravosuđa i uprave (Prilog V) i 
Ministarstva vanjskih i europskih poslova (Prilog VI) te ostale materijale.  
  
Predsjednik UV-a Centra je kazao da su prikupljenja mišljenja tijela državne uprave. Ni jedno tijelo 
državne uprave koje je dostavilo mišljenje nije imalo suštinskih primjedbi na tražene izmjene i dopune 
Statuta pa je Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta uvršten na današnji dnevni red.  
 
V.d. ravnateljice Centra ponovno je upozorila na ulogu UNEP/MAP-a koji financira Centar i na njihov 

zahtjev da sudjeluju u  odlučivanju o ravnatelju Centra na isti način kako se to provodi u druga tri Centra 

UNEP/MAP-a u kojima je u tijeku izbor novih ravnatelja . Naglasila je da je UNEP/MAP-u izuzetno važno 

da kriteriji za izbor novog ravnatelja budu odgovarajuće za to radno mjesto. U predloženom opisu 

kriterija za izbor ravnatelja PAP/RAC-a, koju su znatno izmjenjeni u odnosu na trenutne, UNEP/MAP 

naglašava da nedostaje iskustvo u međunarodnoj suradnji i poznavanje francuskog jezika koji je drugi 



službeni jezik  UNEP/MAP-a. Ako se te kvalifikacije izostave iz Statuta, one svakako trebaju biti kriterij u 

natječaju po kojem će se kandidati bodovati. Dodala je kao primjer da je pred dva tjedna bila  u Tunisu 

na sastanku na kojem su sudjelovala tri ministra i da bez znanja francuskog jezika komunikacija s njima 

ne bi bila moguća. Naime, u zemljama Magreba komunikacija je moguća isključivo na francuskom jeziku 

stoga za rad Centra nije prihvatljivo imati ravnatelja bez aktivnog znanja tog jezika.  

Presjednik UV-a Centra kazao je da kad izmjene i dopune Statuta budu usvojene /izglasane, one mogu  

biti upućene Vladinim tijelima na usvajanje i potvrdu. 

Predstavnica Centra, govoreći u ime svih zaposenika, javila se za riječ i opet nagasila da se djelatnici 

Centra ne slažu s predloženim izmjenama i dopunama Statuta jer su njima  ukinuti vrlo bitni uvjeti za 

obnašanje funkcije ravnatelja, a odnose se na: 

1. Iskustvo u integralnom upravljanju obalnim područjem, što je ono čime se Centar bavi, 

2. Međunarodna suradnja na Sredozemlju, 

3. Aktivno znanje dva (2) strana jezika koja se koriste u sustavu UNEP/MAP-a. 

To su sve izuzetno važni uvjeti na kojima se temelji cjelokupan rad Centra te budući ravnatelj mora imati 

navedene kvalifikacije. Djelatnicima Centra je bitno da za ravnatelja dobiju najboljeg kandidata odnosno 

stručnjaka sa svim gore navedenim kvalifikacijama.  

Centar je specifična ustanova specijalizirana za integralno upravljanje obalnim područjem pa novi 

ravnatelj mora imati upravo ta specifična znanja, uz međunarodno iskustvo i aktivno znanje francuskog i 

engleskog jezika. Navođenje specifičnih znanja i iskustava bitnih za ravnatelja u statutima je uobičajena 

praksa i drugih ustanova u RH pa zaposlenici i pravna služba Centra ne vide zašto to treba izbaciti iz 

Statuta Centra.  

Riječ je zatim uzela predstavnica Grada, koja se slaže s većinom predloženih  izmjena i dopuna Statuta, 

osim izmjena članka 24. Statuta, tj. čl. 5. Izmjena i dopuna Statuta. Slaže se sa mišljenjem v.d. 

ravnateljice kako je Centar specifična ustanova sa specifičnim mandatom provedbe IOUP-a na 

Sredozemlju (u francuskom i engleskom govornom području). Smatra da kvalifikacije za ravnatelja 

trebaju uključivati dva strana jezika koja se koriste u UNEP/MAP-u , stručno iskustvo u područu IUOP-a i 

iskustvo u međunarodnoj suradnji. 

Predsjednik UV-a Centra prihvaća volju predstavnice Centra da iskaže stav svih djelatnika kao i stav 

predstavnice Grada. Svaki član UV-a ima pravo iskazati mišljenje. On kao predstavnik nadležnog 

ministarstva može reći da su izmjene usklađene s člankom 74. Zakona o državnim službenicima. S tim u 

vezi, mišljenja je da se isti kriteriji za izbor ravnatelja uprave, kao najvećeg tijela državne uprave, mogu 

koristiti za izbor Centra čime  se štiti interes RH. Kako Vlada imenuje ravnatelja u konzultacijama s 

UNEP/MAP-om na takav način se zastupaju interesi RH.   

Predstavnik Sveučilišta nadovezao se da natječaj za izbor ravnatelja ne treba biti preuzak kako bi se na 

natječaj javilo više potencijalnih kandidata. Smatra da je predloženim kriterijima omogućeno da se za 

ravnatelja javi veći broj kandidata te navodi primjer Sveučilišta kada se kod izbora znanstvenika za točno 

određene predmete u natječaju ne navodi taj određeni predmet već se u opis stavlja znanstveno polje, a 

ne znanstvena grana. Natječaji za Sveučilište su otvoreni za mnogobrojne kandidate i čak su oglašeni na 

europskom portalu. Treba otvoriti mogućnost prijave  što više kandidata, a onda UV uzima u obzir sve 



ove ostale kriterije, kao što su francuski jezik te znanja i iskustva u IOUP-u., što će biti prednost 

kandidatima koji ih imaju. Ideja je da natječaj bude što širi.  

Predstavnica Ministarstva vanjskih i europskih poslova (MVEP) kaže da ravnatelj može koristiti 

prevoditelja za francuski, ako ga ne zna, a u konkretnom slučaju je od presudnog interesa za rad 

PAP/RACa ostvariti komunikaciju isključivo i jedino na tom.  Barcelonska konvencija ima 22 članice: 

manje je frankofonih, više ih se koristi engleskm.  Francuski ne bi trebao biti obvezatni kriterij za izbor 

ravnatelja. Ako osoba zadovoljava kriterije i pri tome još govori francuski, to je izvrsno, i to će se 

zasigurno dodatno cijeniti, ali nije presudan kriterij.  

Predstavnica Centra, kao repliku na prethodno navedene stavove ostalih članova UV-a, naglašava da 

Centar nije javna Ustanova i da djelatnici nisu državni službenici. Također, u statutu Kemijsko-

tehnološkog fakulteta piše da se dekan bira isključivo iz redova tog istog fakulteta. Nadalje navodi da 

MVEP u svojim javnim natječajima za ravnatelja Uprave traži da ravnatelj Uprave ima znanje engleskog i 

još jednog stranog jezika (službenog jezika UN ili EU), kao i da ima istaknute rezultate u području od 

značaja za rad državnog tijela. Također, nije problem i da Centar objavi natječaj na nekom 

međunarodnom portalu, ali kriteriji trebaju biti složeniji od navedenih. 

Predstavnica MVEP-a navodi da  Centar ima hibridni status te da svi moraju biti fleksibilni, a da bi se 

cijela priča mogla održati. Dodatni kriteriji mogu se valorizirati, ali su Satutom propisani obavezni uvjeti.  

Predsjednik UV-a utvrđuje da u Članku 1. prijedloga Izmjena i dopuna Statuta treba upisati riječi kako 
slijedi: 
 
U članku 11. stavku 1. točki 1. riječi: „100.000,00 kuna (sto tisuća kuna)“ zamjenjuju se brojevima: 
„13.272,28 eura (trinaest tisuća svjestosedamdesat dva eura i dvadesteosam centi)“. 

U točki 2. riječi: „200.000,00 (dvjesto tisuća) kuna“ zamjenjuju se brojevima: „26.544,56 eura 
(dvadesetsšest tisuća petstočetrdestečetri eura i pedesetšest centi)“. 

 
Nakon iznesenog, predsjenik UV-a stavlja prijedlog Izmjena i dopuna Statuta s gornjom izmjenom na na 

glasanje. 

Tri su člana UV-a Centra glasovala ZA, i to dr. Šiljeg, prof. Jerković i gđa. Mandić, dok su ostale dvije 
članice UV-a Centra (gđa Šegvić i gđa Šilović) glasale protiv Izmjena i dopuna Statuta. 

Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Centra usvojen je s tri glasa ZA i dva glasa PROTIV. 
 
Predstavnica Centra tražila je da se u zapisnik uvrsti izdvojeno mišljenje djelatnika Centra,  kao i  
predstavnica Grada.  
 
Izdvojeno mišljenje :  
 
 
U ime svih zaposlenika, predstavnica Centra naglašava da se djelatnici Centra ne slažu sa predloženim 

Izmjenama i dopunama Statuta jer njima ukinuti svi bitni uvjeti za ravnatelja, a odnose se na: 

1. Iskustvo u integralnom upravljanju obalim područjem, što je ono čime se Centar bavi, 

2. Međunarodnu suradnju na Sredozemlju, 

3. Aktivno znanje dva strana jezika koja se koriste u sustavu UNEP/MAP-a. 



To su sve izuzetno važni uvjeti na kojima se temelji cjelokupan rad Centra te bi budući ravnatelj 

minimalno morao imati te navedene kvalifikacije. Centar je specifična ustanova koja se bavi specifičnim 

djelatnostima, i to integralnim upravljanjem obalnim područjem, pa smatramo da bi i novi ravnatelj 

morao minimalno imati, uz francuski i engleski jezik, specifična znanja o IOUP-u kao i iskustvo u 

međunarodnoj suradnji na Sredozemlju. Djelatnicima Centra bitno je da se izabere  najbolji mogući 

kandidat - stručnjak u IOUP-u.  

Izdvojeno mišljenje predstavnice Grada: 

Smatram da je Centar kao dio Programa za zaštitu okoliša Ujedinjenih naroda specifična ustanova, 

osnovana s ciljem uspostavljanja integriranog upravljanja obalnim područjem,  te da ravnatelj treba 

ispunjavati i  uvjete iskustva u integralnom upravljanju obalnim područjem, iskustva u međunarodnoj 

suradnji uz poznavanje dva strana jezika koja se koriste u sustavu UNEP/MAP-a. 

 

 3. Priprema za COP23 u Portorožu 

Prije predmetne sjednice, članovima UV-a Centra je u materijalima za sjednicu dostavljeno pismo koje je 
v.d ravnateljice uputila članovima UV-a (Prilog VII), a koje se odnosi na dolazeći CoP23 u kojem se navodi 
sljedeće: 
 
1) Prijedlog Odluke o osnivanju novog centra za klimatske promjene u Turskoj. 
2) Inzistiranja Italije, uz podršku Španjolske, da se svim centrima osigura jednak pristup i udio u budžetu 

MTF-a, što bi značilo znatno smanjenje sredstava za PAP/RAC. Talijanski prijedlog išao je čak do 
radikalnog stava da bi sve zemlje domaćini centara trebale preuzeti financiranje svih operativnih 
troškova, uključujući i financiranje zaposlenika. U tom slučaju, treba vidjeti što je Hrvatska spremna 
učiniti za PAP/RAC kako bi ga sačuvala. 

3) U okviru prijedloga Odluke o „governance“, u situaciji kad se krajem ove ili početkom iduće godine 
biraju novi ravnatelji četiri centra, još jednom je inzistirano da natječaji i izbor moraju biti provedeni u 
suradnji s UNEP/MAP-om za svo osoblje koje se u cijelosti ili djelomično financira iz MTF-a. Ta 
odredba sadržana je u prijedlogu Odluke te je stavljeno do znanja da UNEP/MAP namjerava 
sudjelovati u cijelom procesu izbora - od definiranja kriterija do konačne potvrde, što sve mora biti u 
skladu sa zahtjevima radnog mjesta i onoga tko ga financira. 

 
Predstavnica MVEP-a dodala je da treba izbjeći preklapanje mandata centara. MVEP sve informacije 
dobiva od resornih ministarstava, u ovom slučaju MINGOR-a, i ono je to koje se treba izboriti za što bolji 
položaj Centra u Portorožu. 
 
Na upit presjednika UV-a što smo se dogovorili, v.d. ravnateljice iznosi slijedeće stavove:  
1. Što se tiče centra u Turskoj, osnivanje centra je neupitno, ali mu mora prethoditi „gap analiza“, uz 
nastojanje da odluka o osnivanju bude usvojena na COP 2024, a ne na COP 23.  
2. Druga važna stvar je financiranje centara. Odgovor RH na non paper EU po tom pitanju, u kojem stoji 
da treba napraviti gap analizu sa svim administrativnim, financijskim i operativnim elementima te da se 
omogući jednak pristup MTF budžetu svim MAP-ovim centrima, je nadodavanje slijedećeg: „pod uvjetom 
da se osigura  neovisni pravni i financijski status za sve centre.“ PAP/RAC i centar u Tunisu jedina su 2 
centra koji su neovisni pravni subjekti, dok su španjolski i talijanski centri dio nekog većeg sustava, radi 
se o nekoliko ljudi koji u Italiji rade u nacionalnoj agenciji za okoliš,  a u Španjolskoj nekoliko ljudi koji 
rade u katalonskoj agenciji za otpad. Francuzi su podržali taj prijedlog RH. 
 
Predstavnica MVEP-a naglasila je da je bitno dati sve argumente i sve pokušati da se Centar zaštiti. 
Smatra da bi svi centri trebali biti legal entities za poslovanje u svojim zemljama, a ostale stvari da se 



riješe kroz host country agreement. Pravno misli da centri neće moći imati iste statuse, dok s financijske 
strane misli da će se to lakše uskladiti odnosno da se budžet jedako dijeli na sve centre. . 
 
Predsjednik predlaže da na sljedeću sjednicu UV-a pozove i kolegicu Sandru Trošelj Stanišić da se javi s 
informacijama s COP23 jer je gap analiza/funkcionalna analiza velika opasnost u naredne 2 godine.  
 
 
5. Razno 
 
Za točku razno nije bilo komentara/potrebe. 
 
S ovom točkom se zaključuje se sjednica Uv-a i sljedeća se planira za 27.12.2023. hibridno. 
 
Sjednica je zaključena u 15:00 sati. 
 
 
 
Zapisnik sastavila: Zapisnik odobrio:  
 
 
 
 
 
____________________________ 
Dina Šilović 
Financijska koordinatorica Centra 

 
 
 
 
 
___________________________ 
dr.sc. Mario Šiljeg 
Predsjednik Upravnog vijeća 



PRILOZI ZAPISNIKU 
 

PRILOG I 
Lista članova Upravnog vijeća 

 
 
Mario Šiljeg  
Državni tajnik 
Ministarstvo gospodarstva i održivoj razvoja 
Radnička cesta 80 
10 000 Zagreb 
Tel:  01 6307 411 
Fax: 01 6307 426 
E-pošta: mario.siljeg@mingor.hr 
 
Mirta Mandić 
Voditeljica službe za Globalna pitanja 
Sektor za Ujedinjene narode i međunarodne organizacije 
Ministarstvo vanjskih i europskih poslova 
Trg N. Š. Zrinskog 6-7 
10000 Zagreb 
Tel: 01 4569 825 
Fax: 01 4597 416 
E-pošta: mirta.mandic@mvep.hr  
 
Daniela Šegvić 
Voditeljica odsjeka za zaštitu okoliša 
Grad Split 
Obala kneza Branimira 17 
21000 Split 
Tel: 021 310 317 
E-pošta: daniela.segvic@split.hr 
 
Igor Jerković  
Prorektor za znanost i kvalitetu  
Sveučilište u Splitu 
Ruđera Boškovića 31 
21 000 Split 
Tel: 021 558 214 
E-pošta: igor.jerkovic@unist.hr 
 
Dina Šilović 
Financijski koordinator 
Centar za regionalne aktivnosti Programa prioritetnih akcija 
Kraj Sv. Ivana 11 
21000 Split 
Tel: 021 340 473 
Fax : 021 340 490 
E-pošta: dina.silovic@paprac.org 
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PRILOG II. Zapisnik 3. sjednice Upravnog vijeća Centra 
 

Dostavljeno kao posebni dokument.  
 

PRILOG III. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Centra 
 
Dostavljeno kao posebni dokument.  

 
PRILOG IV. Mišljenje Ministarstva financija 

 
Dostavljeno kao posebni dokument.  

 
PRILOG V. Mišljenje Ministarstva pravosuđa i uprave 

 
Dostavljeno kao posebni dokument.  
 
PRILOG VI. Mišljenje Ministarstva vanjskih i europskih poslova 

 
Dostavljeno kao posebni dokument 

 
PRILOG VIII. Pismo v.d. ravnateljice Centra 
 
Dostavljeno kao posebni dokument.  
 

 


